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Spørgsmål nr. 498 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 
”Vil ministeren oplyse, hvorfor der ikke er etableret videoover-
vågning i Gellerupparken?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 
fra Østjyllands Politi, der har oplyst, at politikredsen ikke har 
opsat permanent videoovervågning i Gellerupparken.  
 
Behovet for opsætning af permanent videoovervågning i Gelle-
rupparken vurderes løbende, men Østjyllands Politi oplyser, at 
kredsen endnu ikke har fundet anledning hertil.  
 
Politikredsen opsætter og anvender videoovervågning i området 
i forbindelse med efterforskning af straffesager, når der konkret 
skønnes behov herfor, og de lovgivningsmæssige betingelser er 
opfyldt. Politiets færdselssektion anvender også videoovervåg-
ning i området i forbindelse med konkrete færdselsindsatser. 
 
Politiet kan derudover, i forbindelse med konkrete hændelser el-
ler efterforskning af mulige kriminelle forhold, anmode bolig-
foreningerne og de forretningsdrivende i Gellerupparken om at 
udlevere videooptagelser fra den videoovervågning, der er opsat 
af boligforeningerne og de forretningsdrivende.” 

 

 

 

 

 


